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  هزار باده ناخورده در رگ تاک است
 ســیدنظام الدین موســوی: »بچه های فلسطین ۲۰ســال پیش با سنگ 
به رویارویی ارتش اســرائیل رفتند. همه می گفتند: ســنگ در برابر گلوله؟ 
نمی شود، کار تمام است؛ کار فلسطین اما تمام نشد، حالا آن کودکان سنگ 
به دست، جوانانی شده اند، با سلاح و مهمات و البته اراده ای راسخ تر. هزار باده 

ناخورده در رگ تاک است!«
  دیپلماسی فعال ایران در وسط میدان

 مهــدی جهان تیغی: »این روزها امیرعبداللهیان، دیپلماتی فعال در محور 
مقاومت، صریح و شــفاف است و از گزینه های پشیمان کننده و تغییردهنده 
نقشه کنونی سرزمین های  اشغالی روی میز مقاومت سخن می گوید. ایران در 
میدان جنگ حضور مستقیم ندارد ولی در استفاده از دیپلماسی برای تعیین 

طرف پیروز جنگ دقیقاً وسط میدان است«
  این ماجراجویی گران تمام خواهد شد

 حســن عابدینی: »صهیونیســت ها، غــزه ۳۶۵ کیلومتــر مربعی که ۱۶ 
ســال محاصره کامل بود را ضعیف ترین حلقه مقاومت می دانستند. تحمیل 
بزرگ ترین شکست تاریخی در »طوفان الاقصی« بر رژیم صهیونیستی نشان 
داد، دچــار خطای محاســباتی بوده اند. ماجراجویی در قبال ســایر حلقه ها 

مقاومت البته می تواند به محو تل آویو و حیفا منجر شود.«
  نسل کشی چه شکلیه؟

 الهام عابدینی: »در همین چند روز اخیر ۲۳۰۰ نفر در غزه کشــته شدند. 
۴۷ خانواده کامل از بین رفته اند. قتل و اقدام به قتل عامدانه گروهی براساس 
نژاد، قومیت، ملیت و مذهب نسل کشی و جنایت محسوب میشه؛ حتی قطع 
دسترســی به آب، غذا و بمباران بیمارستان. آیا وضع کنونی غزه نسل کشی 

نیست؟ اقدامات رژیم استثناست؟«
  حمایت بنزما

 از مردم فلسطین
 کریــم بنزمــا، ســتاره 
مســلمان تیم ملی فوتبال 
از مردم  فرانسه در حمایت 
مظلوم فلســطین نوشــت: 
تمام دعای ما برای ساکنان 
غــزه اســت که بــار دیگر 
قربانی این بمباران ناعادلانه 

می شوند و به زنان و کودکان رحم نمی کنند.«
  کافی  است انسان باشی

ســتاره  هرنانــدز،  ژاوی   
فوتبال اســپانیا و ســرمربی 
تیم بارســلونا نیز با انتشــار 
تصویری در حمایت از مردم 
ایستادن  نوشت: »برای  غزه، 
کنار مردم غزه لازم نیســت 
مســلمان باشــید فقط باید 

انسان باشید.«
  مگه هنوزم

 کرونا هست؟!
 کاربری با اشــاره به تداوم 
ابتــلا به کرونــا در آمریکا و 
طعنه برخی در گذشــته که 
آینده  در  می کردنــد،  اعلام 

همه جا به جز ایران کرونا نابود خواهد شــد، نوشــت: »میدونم باور کردنش 
ســخته اما در پنج روز اخیر نزدیک ۲9 هزار نفــر در آمریکا به کرونا مبتلا 
شــدن و ۱۳۶ نفر هم فوت شدند. به قول یک خودتحقیر وطنی، مگه هنوزم 

کرونا هست؟!«
  کدام یک جانی تر است؟

 کاربری نوشــت:  »به دروغ گفتند هیتلر دســت به کشــتار و نسل کشی 
یهودیــان پرداخت و آن قدر تکرار کردند که خودشــان هم باورشــان شــد 
هولوکاست وجود داشته است،  اما امروز خودشان روی هرچه هیتلر بود را در 
نسل کشی و جنایت سفید کردند، اما این بار متأسفانه دروغ نیست و حقیقت 

محض است...«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

چین طی اکتشــافات جدید، نوعی 
سنگ معدنی را کشــف کرده که نمونه 
آن تا به حال دیده نشــده بود و حاوی 
یک عنصر خاکی کمیاب بسیار ارزشمند 

است.
به گزارش ایســنا و به نقل از اســپیس، 
دانشــمندان در چین نوعی سنگ معدنی را 

کشف کرده اند که پیشتر دیده نشده بود. این سنگ حاوی یک عنصر کمیاب 
خاکی است که به دلیل خاصیت ابررسانایی آن مورد تقاضای زیادی قرار دارد.
این سنگ معدنی که »نیوبوبائوتیت«)Niobobaotite( نام دارد، از نیوبیم، 
باریم، تیتانیوم، آهن و کلرید ســاخته شده اســت. ترکیب هیجان انگیز این 
سنگ، نیوبیم است. این فلز خاکستری روشن در حال حاضر بیشتر در تولید 
فولاد استفاده می شود که آن را بدون افزودن وزن قابل توجه تقویت می کند. 
به گفته »انجمن سلطنتی شیمی بریتانیا« )RSC(، نیوبیم در ساخت آلیاژهای 
دیگر و مواد ساخته شــده از مخلوط فلزات نیز استفاده می شود و می توان آن 
را در شــتاب دهنده های ذرات و سایر تجهیزات پیشرفته علمی یافت زیرا در 
دماهای پایین یک ابررساناســت. این سنگ در معدن »بایان اوبو« یافت شد. 
طبق گفته »شرکت ملی هسته ای چین«، این سنگ معدنی قهوه ای مایل به 
سیاه، هفدهمین نوع جدید کشف  شــده در این معدن و یکی از ۱۵۰ کانی 
جدید کشف شــده در منطقه است. این کشف برای چین که در حال حاضر 
9۵ درصد نیوبیم خود را وارد می کند، یک ثروت بادآورده محسوب می شود.  
این فلز ممکن است در آینده تقاضای بیشتری داشته باشد زیرا پژوهشگران 
در حال کار کردن روی ســاخت باتری های نیوبیم-لیتیوم و نیوبیم-گرافین 
هستند. این باتری ها در صورت استفاده شدن همراه با لیتیوم می توانند خطر 
آتش سوزی را کاهش دهند. باتری های لیتیوم-نیوبیوم، سریع تر شارژ می شوند 
و می توان آنها را بیشتر از باتری های لیتیومی سنتی شارژ کرد. در ماه مه سال 
جاری، پژوهشــگران »مرکز مواد دوبعدی پیشرفته«)CA۲DM( در دانشگاه 
ملی ســنگاپور که در حال توسعه باتری های نیوبیوم-گرافین هستند، گفتند 
این باتری ها می توانند حدود ۳۰ ســال یعنی ۱۰ برابر بیشــتر از باتری های 

لیتیوم-یون دوام بیاورند و در کمتر از ۱۰ دقیقه به طور کامل شارژ شوند.

  کشف یک ماده 
معدنی جدید 
و  ارزشمند 

چین

استرالیا پلتفرم ایکس)توئیتر سابق( 
را بــه دلیل نقاط ضعف ایــن پلتفرم در 
مقابله با کــودک آزاری، 386هزار دلار 

جریمه کرد.
به گــزارش خبرگــزاری فــارس به نقل 
از رویترز، رگولاتور اســترالیا پلتفرم شــبکه 
اجتماعی ایلان ماسک را به دلیل عدم همکاری با تحقیقات در مورد اقدامات 

ضد کودک آزاری، ۳8۶هزار دلار جریمه کرد.
کمیســیون ایمنی الکترونیک که ایکس)توئیتر سابق( را جریمه کرده، 
اعلام کرد که این پلتفرم در پاسخ به سؤالاتی از جمله مدت زمان پاسخگویی 
بــه گزارش های مربوط به کودک آزاری و روش هایی که برای شناســایی آن 
اســتفاده می کند، کوتاهی کرده اســت. اگرچه این جریمه در مقایسه با ۴۴ 
میلیارد دلاری که ماســک در اکتبر ۲۰۲۲ )آبــان-آذر ۱۴۰۱( برای خرید 
توئیتر پرداخت کرد،  اندک اســت، اما این جریمه برای شــرکتی که شاهد 
کاهش مداوم درآمد بوده آزاردهنده اســت. ایکس برای کاهش هزینه ها تیم 
اعتدال محتوا را اخراج کرده که همین امر برایش مشــکلاتی را ایجاد کرده 
است. اخیراً اتحادیه اروپا اعلام کرد که به دلیل نقض احتمالی قوانین جدید 

فناوری خود در حال بررسی ایکس است.

 جریمه »ایکس«
 به دلیل سوءعملکرد 

در محافظت از کودکان 

استرالیا

رئیس مرکــز ارتباطات و امــور بین الملل 
شهرداری تهران جزئیات برنامه سفر شهردار 

تهران به چین را تشریح کرد.
عبدالمطهر محمدخانی پیرامون جزئیات ســفر 
شــهردار تهران، به ایســنا گفت: آقــای زاکانی به  
دعوت رســمی شــهردار پکن و با هدف شرکت در 
اجلاس شــهرداران کلان شهرهای راه ابریشم صبح 

 دوشنبه۲۴ مهرماه عازم چین شد. این اجلاس با شعار 
»یک جاده، یک کمربند« برگزار می شــود. اهداف 
اقتصادی و پیگیری تقویت زیرســاخت های شهری 
نیز به عنوان بخش مهم دیگر ســفر آقای شهردار در 

نظر گرفته شده است.
محمدخانی با اشاره به اهمیت اجلاس شهرداران 
کلان شهرهای راه ابریشــم در چین، افزود: احیای 

جاده باستانی »راه ابریشم« که از دیرباز مسیر تجارت 
شرق دور با غرب آسیا و اروپا بوده است، در سال های 
اخیر با ابتکار رئیس جمهور چین در دستور کار قرار 
گرفته است. کشور چین رأساً برای احیای این مسیر 
ترانزیتی، سرمایه گذاری گسترده ای را در کشورهای 

مختلف انجام داده است.
وی بــا بیان آن که البته ســفر شــهردار تهران 

جنبه های مالی و تجاری نیز دارد، ادامه داد: در سنوات 
اخیر دست کم این نخستین باری است که یک مقام 
مســئول ایرانی برای عقد قرارداد اقتصادی به چین 
سفر می کند. همان طور که در جریان هستید، بناست 
در این سفر قرارداد دریافت ۶۳۰ واگن مترو که قبلًا 
موضوعات مرتبط با پیش پرداخت و گشــایش خط 

اعتباری مربوط به آن صورت پذیرفته، نهایی شود.

وزیر نفت گفت: با توجه به معرفی خانوارهای 
زیر پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی، 
امروز در همه اســتان ها لوله کشــی داخل 
ساختمان به صورت رایگان توسط شرکت ملی 

گاز ایران برای آنها انجام می شود.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، جواد اوجی، در 
آئین امضای تفاهمنامه اجرای پویش اهدای بسته های 
آموزشی به دانش آموزان محروم مناطق نفت خیز و 
گازخیز کشور بین شرکت ملی نفت ایران و معاونت 

توسعه روســتایی و مناطق محروم کشور و کمیته 
امداد امام خمینی)ره( با اشاره به این که در دور دوم 
سفرهای استانی رئیس جمهور، توجه به فعالیت های 
عام المنفعه در دســتور کار قرار دارد، اظهار داشت: 
یکی از کارهای مهمی که در این زمینه انجام شــد، 
این بود که لوله کشی داخل ساختمان در استان های 
کشور، برای خانوارهایی که زیر پوشش کمیته امداد 
یا سازمان بهزیستی قرار داشتند و امکان لوله کشی 
گاز در داخل ساختمان را نداشتند از سوی شرکت 

ملی گاز و در قالب مسئولیت های اجتماعی انجام شد.
اوجی افزود: در روند گازرسانی، شرکت ملی گاز 
تنها وظیفه  رساندن گاز تا درِ منزل و علمک را دارد، 
با این حال برای تعدادی از خانوارها که توسط کمیته 
امداد و سازمان بهزیستی تأیید شده بودند، لوله کشی 

داخل منزل نیز انجام شد.
وی تأکیــد کرد: این اقدام همســو بــا اجرای 
مسئولیت  اجتماعی در صنعت نفت در حالی انجام 
شد که در برخی استان های سردسیر مانند کهگیلویه 

و بویراحمد علمک گاز بیش از سه سال می شد که به 
درِ خانه ها رسیده بود، اما به دلیل نبود لوله کشی داخل 

خانه، امکان دریافت گاز وجود نداشت.
وزیر نفت گفت: با توجه به معرفی خانوارهای زیر 
پوشــش کمیته امداد و سازمان بهزیستی، امروز در 
همه اســتان ها لوله کشی داخل ساختمان به صورت 
رایگان توسط شرکت ملی گاز ایران برای آنها انجام 
می شود. ضمنا، در کل وزارت نفت ۲۰ هزار میلیارد 

تومان پروژه عام المنفعه تعریف شده است.

وزیر نفت:

لوله کشی گاز داخل ساختمان خانوارهای تحت پوشش نهادهای حمایتی 
رایگان شد

با حضور جانشین فرمانده فراجا

بیستمین نمایشگاه بین المللی لوازم و تجهیزات پلیسی، امنیتی و ایمنی آغاز به کار کرد

یک شرکت دانش بنیان ایرانی با استفاده از نانو رنگدانه های 
هوشمند، لباس های تب نمایی را تولید کرد که در صورت بروز 

تب در کودکان تغییر رنگ می دهد.
براساس اعلام معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری، مدیرعامل شرکت دانش بنیان فناوران هوشمند نساج از تولید 
برند »بیرانو« در زمینه تولید و تکمیل منسوجات پیشرفته و نوآورانه 
خبرداد و گفت: این شــرکت هسته های جدیدی با استفاده از دانش 
روز و با هدف هوشمند سازی منسوجات با بهره گیری از نانوتکنولوژی 
و بیوتکنولــوژی» B + Iran + O« ایجــاد کــرد که حاصل آن معرفی 

منسوجات آنتی باکتریال، ترموکرومیک، آبگریز و سوپرجاذب است.
زهرا بهروزی با بیان این که شرکت دانش بنیان فناوران هوشمند 
نساج دارای ظرفیتی معادل ۱۰۰ هزار دوجین انواع منسوجات هوشمند 
در سال اســت و با تاکید بر این که این محصول نمونه مشابه داخلی 
نداشــته اســت، افزود: با توجه به این که بچه ها قادر نیستند وضعیت 
جسمی خود را به خوبی توصیف کنند، شاید تشخیص تب داشتن یا 
نداشتن کودک، برای پدر و مادر کاری دشوار باشد؛ والدین می توانند 
به وسیله لباس کودک تب نما، تب فرزند خود را سریع تشخیص داده 

و بعد از آن برای درمان آن اقدام کنند.
وی ادامــه داد: رنگ لباس های تب نمای بیرانو هنگامی که دمای 
بدن کودک از ۳۷ درجه سانتیگراد بالاتر می رود، به آرامی تغییر رنگ 
می دهد و با افزایش دما به بالاتر از ۳8 درجه سانتیگراد برسد، کاملا 
ســفید می شود، پس از معالجه کودک و رفع خطر تغییر رنگ لباس 
به حالت اولیه به والدین نشــان می دهد که شــرایط کودک به حالت 
طبیعی برگشته است. پروژه لباس کودک تب نما از بطن یک ضرورت 
اجتماعی ایجاد شــده است و دارای سه بعد اصلی، بعد فیزیکی، بعد 

فناوری نوین و بعد هوشمندی است.

دستاوردی دیگر از شرکت های دانش بنیان
لباس تب نمای نوزادان

 برای اولین بار در ایران تولید شد

شهردار تهران برای نهایی کردن قرارداد خرید ۶۳۰ واگن مترو به چین سفر کرد
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ادامه  از  هلال احمــر  رئیس جمعیت 
کمک های  ارســال  بــرای  تلاش هــا 
بشردوستانه به مردم فلسطین خبر داد و 
گفت: برای برپایی بیمارستان صحرایی در 
نزدیکی مرز غزه و مداوای مردم مجروح 

فلسطین در حال رایزنی هستیم.

بنابر اعلام پایگاه اطلاع رســانی جمعیت 
هلال احمر، پیرحســین کولیوند در همایش 
اخلاق امدادگری، اظهار داشت: برگزاری این 
همایش با حمله ددمنشانه رژیم صهیونیستی 
به فلسطین مقارن شده است. اتفاقاتی که هم 
اکنون در غزه در حال وقوع است در هیچ کجای 

دنیا رخ نداده که جهانیان در برابر آن سکوت 
کنند. امکان امدادرســانی و حتی ارسال اقلام 
اولیه زیستی برای مردم فلسطین و غزه وجود 
ندارد. در حال تلاش و رایزنی هستیم تا از طریق 
مصر و در منطقه ای در کنار مرز غزه بیمارستان 

صحرایی برای مداوای مردم  ایجاد کنیم.

به گزارش پایگاه خبری پلیس، مراســم 
بین المللی  نمایشــگاه  بیستمین  افتتاحیه 
لوازم و تجهیزات پلیســی، امنیتی و ایمنی 
در محل مصلی تهران با حضور سردار قاسم 
رضایی جانشین فرمانده فراجا، سفرا ،کارداران 
و وابســته های نظامی و جمعی از معاونان، 
فرماندهان، کارکنان فراجا و خانواده های شهدا 

در مصلی تهران برگزار شد.
جانشــین فرمانده فراجا در مراســم افتتاحیه 
نمایشگاه »ایپاس« گفت: هدف از برگزاری نمایشگاه 
ارتباط، تعامل و تبادل تجارب بین تولید کنندگان 
و بهره برداران و همچنین برطرف ســازی نواقص و 

ارتباط مستقیم بین این دو بدون واسطه است.
ســردار قاســم رضایی افزود: خوشبختانه در 
جمهوری اســلامی ایران علی رغم تمامی فشارها 
و تحریم های ظالمانه دشــمنان، مبتکران مستقل 
و امن این دستاوردها را در نتیجه تحریم های کور 
دشمن به دست آوردند که آثار مثبت این تحریم ها 

را می توان در این نمایشگاه بهینه تماشا کرد.
رضایی یادآور شــد: جمهوری اســلامی ایران 

علی رغم این تحریم ها ســرافراز و به یک ظرفیت 
خودبــاوری رســیده که حتی می تــوان آن را به 

کشورهای دیگر نیز گسترش داد.
وی افــزود: امــروز در این نمایشــگاه بیش از 
۵۰ غرفه فرماندهی انتظامی کشــور با استفاده از 
نخبگان و براســاس نیاز مردم برپا شده که بخشی 
از تولیدات این نمایشگاه قابل عرضه و استفاده در 
سایر بخش های اقتصادی نظیر کشاورزی و حتی 

صنایع تبدیلی و معادن است.

جانشین فرمانده کل انتظامی کشور در حاشیه 
بازدید از بیستمین نمایشگاه ایپاس نیز اظهار داشت: 
۲۷۰ شــرکت داخلی، خارجــی و نمایندگی های 
برتر در حوزه امنیتی و انتظامی در این نمایشــگاه 

حضور دارند.
رضایی با بیان این که تفاوت این نمایشگاه با سال 
گذشته در این است که کیفیت کالاهای ارائه شده 
ارتقــاء پیدا کرده، گفت: نیازهای جامعه باید برای 
استفاده از تجهیزات امنیتی احصا شود و همچنین 

ضعف و عیب هــای تجهیزات ارائه شــده در این 
نمایشگاه برطرف شود. وی با بیان این که پلیس برای 
تجاری  سازی کالاهای پیشنهاد شده در نمایشگاه 
ایپاس تســهیلاتی را در نظر گرفته اســت، گفت: 
بخشــی از تجهیزاتی که نیاز داریم در کشورهای 
دیگر اســت اما به دلیل تحریم ها نمی توانیم آنها 
 را وارد کنیم به همین منظور جوانان خوش فکر و

با استعداد ایرانی آن تجهیزات را بومی  سازی کرده 
و در این نمایشگاه ارائه داده اند.

رئیس سازمان غذا و دارو از رفع مشکل 
کمبود تمام نام های تجاری شیرخشک تا 

یک ماه آینده خبر داد.
به گزارش ایســنا، سیدحیدر محمدی در 
حاشــیه همایش روز جهانی غذا درخصوص 
تامین شیرخشــک در بازار، گفــت: به دلیل 
مشکلاتی که اواخر سال گذشته و اوایل سال 
جــاری به وجود آمد یک مقــداری در زمینه 
انتقال ارز در این خصوص مشکل داشتیم که 
اکنون برطرف شده است. تولیدکنندگان زحمت 
می کشند اما یکی از تولید کنندگان که موضوع 
را رسانه ای کرد، خود به تعهدات ارزی سال قبل 
عمل نکرده بود و امروز مدعی شده است؛ اما ما 
طبق وظیفه خود به تولید کنندگان گفتیم اگر 
 بتوانند تاخیر انتقال ارز را در تولید جبران کنند 

ما قطعا نیاز به واردات نخواهیم داشت. بخشی 
از محصولاتی که به اندازه کافی موجود بود، وارد 
نمی شود اما برخی نام های تجاری که احساس 
کمبــود آن وجود دارد مجوز واردات با اولویت 
خود تولید کنندگان دارد که نیاز بازار رفع شود.

محمدی تاکید کرد: این موضوع کوتاه مدت 
است و ما در بلندمدت با کمک تولیدکنندگان 
مشکل را به شکل کامل مرتفع می کنیم و اگر 
هم جایی اعلام مشــکل کمبود شد می توانند 
از جابه جایی نام تجاری استفاده کنند. برآورد 
ما این اســت که در طول یک ماه آینده تمام 
نام های تجاری شیرخشک در بازار تامین شود.

وی درباره عرضه شیرخشک با کد ملی از 
ســوی داروخانه ها و ثبت آن در سامانه تیتک 
بیان داشت: موضوع کنترل اصالت برای همه 

محصولات برقرار بود که برای شیرخشک های 
رگولار )عادی( هم از ۲۰ مهر آغاز شده است. 
این کار به مدیریت مصرف و جلوگیری خروج 
محصــول از زنجیزه کمــک می کند. طبیعتا 
افرادی که اعتقاد به شفافیت در زنجیره دارند 
باید این کار را انجام دهند و ذیل بند پ ماده ۷ 
قانون احکام دارویی کشور این امر تکلیف قانونی 
ما اســت و اگر داروخانه ای به اجرای این طرح 
کمک نکند، سهمیه نخواهند داشت و اولویت 

با داروخانه های همراه خواهد بود.
رئیس سازمان غذا و دارو اظهارداشت: فعلا 
محدودیتی در ارائه تعداد شیرخشک به افراد 
نیســت و با کمک متخصصین اطفال و تغذیه 
این موضوع را ارزیابی می کنیم و اگر نیاز شد 

حداکثر سقف مجاز قائل می شویم .

رایزنی هلال احمر ایران برای برپایی بیمارستان صحرایی در نزدیکی مرز غزه

رئیس  سازمان غذا و دارو خبر داد

تأمین تمام نام های تجاری شیرخشک تا یک ماه آتی

دختران جوان با خیال راحت و به امید زیباتر 
شدن، صورت خود را در اختیار تزریق کنندگان 
ژل و بوتاکس قرار می دهنــد غافل از آن که 

سرطان به زیرپوست خود تزریق می کنند.
به گزارش خبرگزاری فارس،»سیدناصر عمادی« 
متخصص پوست، مو و زیبایی در پاسخ به این پرسش 
که چــرا برخی ها از تجربه تلخ دیگــران در زمینه 
عمل های زیبایی درس نمی گیرند گفت: »تا زمانی که 
خود افراد آسیب نبینند و ضرر برخی از این اقدامات 
را تجربه نکنند به این درک نخواهند رسید. متأسفانه 
افرادی که خیلی طرفدار عمل  های زیبایی هستند تا 
به دردی دچار نشوند درس و عبرت نمی گیرند. اما 
من به عنوان یک متخصص پوســت توصیه می کنم 
افرادی که خیلی اصــرار به انجام عمل های زیبایی 
دارند، یک روز به من مراجعه کنند تا اشــک و آه و 
پشیمانی بیمارانی که در گذشته ژل و بوتاکس تزریق 

کردند و الآن دچار عوارض شدند را ببینند.«
 چرا ژل های تزریقی عوارض دارند؟

برخی از افراد تصور می کنند که ژل های تزریقی 
هیچ گونه عوارضی ندارد. برخی از پزشک نماها برای 
این که مشــتری جذب کنند ادعا می کنند که این 
مواد تزریقی عوارضی ندارد و شــما بدون هیچ درد 
و خون ریزی به چهره ایده آل خواهید رســید. اما آیا 
بــا خودتان فکر کردید که ژل های تزریقی چند نوع 

عارضه دارند؟
عمادی در پاسخ به این پرسش که ژل های تزریقی 
چند نوع عوارض دارند، بیان داشت: »معمولاً کسانی 
که ژل تزریق می کنند خصوصاً افرادی که به صورت 
مکرر ژل تزریق می کنند؛ دچار دو عارضه کوتاه مدت 

و بلندمدت می شوند. عارضه کوتاه مدت بلافاصله بعد 
از تزریق ژل نمایان می شود. اما عارضه بلندمدت بعد 
از گذشت سال  ها اتفاق می افتد. حالا ممکن است این 
عارضه برای مواد تشکیل دهنده ژل، انسداد عروق، 
ایجاد عفونت »بلافاصله بعداز تزریق«، التهاب و درد و 
تورم شدید و... باشد که در برخی موارد ممکن است، 
سال ها بعد منجر به سرطان های پوست و بیماری های 

مختلف در محل تزریق شود.«
وی دربــاره دلایل بروز عوارض در ناحیه تزریق 
توضیح داد: »کســانی که بدون تخصص پزشــکی 
»پوست و مو و زیبایی« این ژل ها را تزریق می کنند، 
نســبت به نوع مواد، محل تزریــق و... عالم و آگاه 
نیستند. یعنی دوره های آموزشی کامل را طی نکردند. 
بنابراین ممکن اســت این افراد ژل را در نقطه ای از 
صورت یا بدن تزریــق کنند که عارضه جدی برای 
بیمار داشــته باشد. متأسفانه الان در کشور ما حتی 
یک آرایشــگر ساده هم ژل تزریق می کند. خب این 
آرایشگر کجا و چگونه آموزش تزریق ژل را گذرانده 
اســت؟ این فرد از کجا متوجه می شود که ژل را در 
رگ یا فضائی دیگر از صورت تزریق کرده اند؟ آیا این 

فرد آناتومی و فیزیولوژی صورت را می داند؟«
 فروش ژل های فله ای؛ فاجعه  دنیای زیبایی

این متخصص پوســت گفت: »موضوع به همین 
جا ختم نمی شود. در حال حاضر یک مسئله دیگری 
وجود دارد. مدتی است برخی از افراد و یا شرکت های 
نامعتبــر، ژل هــای تزریقی را به صــورت کیلویی 
می فروشــند و غیرمتخصص ها برای سود بیشتر به 
صــورت کیلویــی خریداری می کنند. در گذشــته 
ژل های تزریقی به مقدار یک سی سی در یک سری 

از پکیج ها و بســته بندی های کاملًا استریل فروخته 
می شــدند. اما درحال حاضر آنها را به صورت فله ای 
در بازار فروخته می شــوند. یعنی دیگر یک سی سی 
ژل در یک پک استریل نیست. بلکه در بسته های ۱۰ 
کیلویی به فروش می رسند. خب معلوم است که این 
مدل تزریق ژل عارضه های بســیار جدی دارد. الآن 
یک سری از شــرکت ها ژل های ۱۰ سی سی یا ۲۰ 
سی ســی می فروشند. خب تمام این مقدار که برای 
یک بیمار مصرف نمی شود. بلکه از این بسته، مقدار 
مورد نیاز از ژل را با ســرنگ می کشند و در صورت 
هر بیمار تزریق می کنند. این مسئله فاجعه است.«
 خرید و فروش ژل شبیه خرید و فروش مواد مخدر 

عمادی بیان داشــت که خرید و فروش ژل های 
کیلویی و غیر بهداشــتی و انجام عمل های زیبایی 
توســط افراد کم تخصص مانند خرید و فروش مواد 
مخدر اســت. هر دو دارای سود زیاد، زحمت اندک و 

عارضه زیاد برای مردم است. 
وی در پاســخ به این پرســش که شرکت های 
تولید کننده و فروشنده ژل های تزریقی چگونه فعالیت 
می کنند اظهارداشــت: »متأســفانه در حال حاضر 
مافیای قدرت توزیع و تزریق ژل، بوتاکس و لیزر در 
کشــور »به خصوص در سیستم دولتی« نفوذ بالایی 
دارنــد. هر راهی را که از جلوی این افراد می بندند و 
با آنهــا مبارزه می کنند، دوباره از یک راه دیگر وارد 
می شوند. هیچ وقت این هدف که مردم از تزریق ژل 
دســت بردارند محقق نمی شود مگر این که مردم را 
آگاه کنیم. آموزش همگانی داشته باشیم. رسانه نقش 
بسیار پررنگی در مسیر رسیدن به این هدف دارد. 

 از طرف دیگر هیچ شرکت تولید کننده ژل حاضر 

نیســت محصول خود را در شرکت نگه دارد و با هر 
نحوی که شده حتی از طریق تحقیقات، پژوهش، ارائه 
مقاله و... می خواهد محصولش را به عنوان سالم ترین 
و بهترین ژل در بازار در ذهن مصرف کننده جا بندازد. 
یعنی مستندات و سندهایی را نشان می دهد تا ثابت 
کند که این شرکت از لحاظ علمی ژلی را تولید کرده 
که کاملًا سالم و قابل تزریق در صورت، لب، بینی و... 
است. بنابراین مردم را به خرید و مصرف محصولش 
راضی می کند. هیچ شرکتی نیست که بیاید و بگوید 
که محصول من ممکن اســت فلان عارضه را داشته 
باشد. چرا؟ چون می خواهند محصولاتشان را بفروشند 

و سود کلانی را به دست آورند.«
 چرا وزارت بهداشت هیچ اقدامی انجام نمی دهد؟

این روزها مراکز تخصصی پوســت و مو پر شده 
از افــرادی که به هردلیلی تن بــه انجام عمل های 
زیبایی توســط افراد غیرمتخصص در مراکز نامعتبر 
داده اند و حالا با کلی حســرت و پشیمانی به دنبال 
راه چاره  هستند تا شاید بتوانند بخشی از عارضه ای 
که برایشــان ایجاد شــده را درمان کنند. رسیدگی 
به تخلفات پزشــکی و مراکــز درمانی بدون مجوز، 
برعهده وزارت بهداشت اســت. این وزارتخانه بارها 
اعلام کرده اســت که با افراد متخلف برخورد کرده 
و اجازه فعالیت به آنها نمی دهد درحالی که شــواهد 
نشــان می دهد اقدامات وزارت بهداشت خیلی مؤثر 
نبوده و روز به روز آمار پزشک نماها و کلینیک های 
زیبایی زیرزمینی »نامعتبر« رو به افزایش اســت! با 
این اوصاف باید دید که در آینده وزارت بهداشت چه 
برنامه  و اقدامات بازدارنده ای برای متخلفان این حوزه 

در نظر خواهد گرفت.

رد پای »ژل های سرطانی« بر صورت دختران ایرانی 

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشــاوره، تعرفه های مصوب 
هیئت دولت برای مشاوره را اعلام کرد.

به گزارش ایسنا، علی فتحی آشتیانی درخصوص تعرفه های مشاوره اظهار 
داشــت: تعرفه مصوب و پیشنهادی هیئت دولت برای سال جاری ۲۳۰ هزار 
تومان به ازای هر ۴۵ دقیقه برای کســی است که دارای مدرک کارشناسی 
ارشــد و ۲۷۰ هزار تومان برای کسی است که مدرک دکتری تخصصی دارد. 
انتظار می رود همکاران این تعرفه را که توسط هیئت دولت ابلاغ و در سایت 
هم درج شــده، رعایت کنند. البته ایــن ۴۵ دقیقه معادل ۲۳۰ یا ۲۷۰ هزار 
تومان، پاســخگوی مخارج جاری افرادی که مرکز مشاوره و کلینیک دارند، 
نیست. از طرفی مشکلات روانشناختی با یک جلسه حل نمی شود و نیازمند 
جلســات متعدد است و از ســوی دیگر هزینه ها بسیار بالاست و مشاوران و 

روانشناسان هم تحت فشار اقتصادی و مشکلاتی در مراکز هستند.
فتحی آشــتیانی با اشــاره به نظارت  بر مراکزی که مبالــغ بالاتر از این 
تعرفه دریافت می کنند، افزود: موارد خاصی هســتند که ساعتی 8۰۰ هزار 
تومان دریافــت کرده اند که این موارد را پذیرفتــه و رد نمی کنم. در برنامه 
داریم معاونت انتظامی سازمان فعالیت خود را بیشتر و بازرسی های آشکار یا 

غیرآشکار انجام داده و یک ارزیابی از وضعیت موجود داشته باشیم.
وی درخصوص عدم استفاده دستگاه های کارت خوان در برخی از مراکز 
گفت: در این حوزه ما با پزشــکان مشترک هستیم. باید تمام دفاتر و مراکز 
مشاوره ما دستگاه کارت خوان داشته باشند و مراجعه کننده بایستی هزینه آن 
را واریز کند و خارج از این مورد تخلف است. مراجعین می توانند این مورد را 

هم به سازمان ارجاع دهند تا ما آن را پیگیری کنیم.

رئیس سازمان نظام روانشناسی کشور:
تعرفه  هر ۴۵ دقیقه مشاوره روانشناسی 

بین ۲۳۰ تا ۲۷۰ هزارتومان است

جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان از دستگیری سرشبکه 
باند قاچاق داروهای کمیاب بیماران سرطانی به ارزش 331 میلیارد 

ریال خبر داد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، سردار محمدرضا  هاشمی فر اظهار داشت: 
در پی اقداماتی مشــخص شد باندی به صورت گسترده در زمینه قاچاق انواع 
داروهای کمیاب بیماران ســرطانی در اصفهان فعالیت می کند. در تحقیقات 
صورت گرفته مشخص شد سرشبکه این باند با همکاری فردی دیگر از طریق 
سند و صدور فاکتور فروش صوری برای داروخانه ها و بیمارستان های دولتی 
به صــورت غیر اصولی داروها را از انبار آنهــا خارج می کند و این داروها را که 
عمدتاً از نوع حســاس و یخچالی بودند، به صورت غیر بهداشــتی و از طریق 
ناوگان حمل مســافر به سایر اســتان ها از جمله تهران، قزوین و آذربایجان 

شرقی ارسال می کند.
هاشــمی فر افزود: با رصد مأموران پلیس امنیت اقتصادی این فرماندهی 
تمامی رابطان متهم در استان های مذکور به صورت همزمان در یک عملیات 
ویژه و ضربتی دستگیر شدند. با دستگیری متهمان و بررسی های صورت گرفته 
مشخص شد وجوه حاصل از فروش داروها به حساب سرشبکه باند قاچاق دارو 
و همسر وی واریز می شده است و آنها با این وجوه اقدام به خرید باغ، زمین 
و خودرو می کردند. وی خاطرنشان کرد: در نهایت سرشبکه باند قاچاق دارو 
و همدســت وی در یک عملیات هوشمندانه و ضربتی دستگیر و با تشکیل 
پرونده به مرجع قضائی تحویل و با قرار صادره روانه زندان شــدند و در ادامه 
چهــار نفر دیگر از افراد مرتبط با آنها نیز به پلیس امنیت اقتصادی اســتان 
اصفهان احضار شدند که تحقیقات درخصوص جرایم و تخلفات صورت گرفته 
توسط آنها در حال رسیدگی است. جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان 
گفت: طی هماهنگی با مرجع قضائی و با حضور نماینده دانشگاه علوم پزشکی 
از انبار داروخانه هایی که متهمان داروها را از آنها خارج کرده بودند بازرســی 
به عمل آمد و مشخص شد ۱۶ هزار و ۳8۰ داروی کمیاب بیماران سرطانی که 
ارزش آنها برابر ارزیابی کارشناسان مربوطه ۳۳۱ میلیارد ریال بوده به صورت 

غیرمجاز و قاچاق خارج و توزیع شده است.

دستگیری سرشبکه قاچاق داروهای سرطانی 
در اصفهان


